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Zápis zasedání výboru ze dne 13.09.2022 

 
 

Číslo zasedání: 9 

Datum konání:  13.09.2022 od 15:30 hodin 

Místo konání: Krajský úřad Plzeňského kraje, III. patro budovy, zasedací místnost č. 326 

 

Prezence: 

Přítomni:  zapisovatelka: Bc. Judita Soukupová   

  předseda:  Mgr. Bc. Kamil František Šefl  

  členové: Ivo Grüner 

   Michal Hausner 

   Pavel Kalina 

   Mgr. Adam Šoukal 

   Mgr. David Procházka 

   Ing. Michal Šnebergr 

   Bc. Hana Valachovičová 

 

Omluveni:   Mgr. Josef Janoch 

   PhDr. Mgr. Petr Maule, MBA 

   Mgr. Nikola Šimlová 

 

Nepřítomni:   

 

Hosté (podle abecedy): 

   

  Mgr. Jan Karásek, vedoucí odboru zdravotnictví KÚPK 

  Rudolf Špoták, hejtman Plzeňského kraje 

   

Na vědomí: Odbor kancelář ředitele KÚPK (kopie - prezenční listina) 
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Program: 

1. Zahájení, zvolení ověřovatele, schválení hostů 

2. Kontrola plnění usnesení z minulého jednání VLBZS ZPK 

3. Informace ze zasedání ZPK 5. září 2022 

4. Informace ohledně činnosti IZS a zapojení jednotlivých jeho složek 

a jejich vybavenost 

4.1. Dostupnost zdravotní péče z hlediska regionů PK 

5. Změna dotačního programu: Podpora jednotek sborů 

dobrovolných hasičů obcí Plzeňského kraje pro rok 2023 – 

Příspěvek na nákup přenosných motorových stříkaček  

6. Aktuální informace v oblasti zájmu VLBZS ZPK 

6.1. Covid v Plzeňském kraji 

6.2. KACPU v Plzeňském kraji 

7. Různé, diskuse a závěr  

 

 

Zápis z jednání 

 

Číslo Text 

 

1 

 

Zahájení  

 

Předseda výboru Mgr. Bc. Kamil František Šefl (dále jen předseda Výboru) 

v souladu s čl. 28 odst. 1) Jednacího řádu Zastupitelstva Plzeňského kraje 

a výborů Zastupitelstva Plzeňského kraje, který byl schválen usnesením 

Zastupitelstva Plzeňského kraje č. 365/21 dne 23.08.2021 a který nabyl účinnosti 

dne 24.08.2021 (dále jen JŘ) zahájil 9. zasedání Výboru pro legislativu, 

bezpečnost a záchranný systém Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále jen 

Výbor). 

 

Z  jednání se omluvili (řazeno podle abecedy): Mgr. Josef Janoch, PhDr. Mgr. 

Petr Maule, MBA, Mgr. Nikola Šimlová. 

 

Podle prezenční listiny bylo na začátku jednání přítomno 7 členů, Výbor byl 

usnášeníschopný. 

 

V souladu s čl. 28 odst. 4 JŘ Výbor vyslovil souhlas s přizvanými hosty, a to 

(řazeno podle abecedy) s  Mgr. Janem Karáskem a hejtmanem Rudolfem 

Špotákem. 

 

V souladu s čl. 28 odst. 3 JŘ byla ověřovatelem zápisu a usnesení zvolena 

Bc. Hana Valachovičová. 
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Návrh programu v předloženém znění byl všemi přítomnými členy Výboru 

schválen. 

 

Předseda Výboru nabídl slovo hostům, nikdo však tuto možnost v tuto chvíli 

nevyužil. 
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Kontrola plnění předchozích usnesení VLBZS ZPK  

 

Na minulém zasedání Výbor nepřijal usnesení, ze kterých by vyplynuly nějaké 

úkoly.  
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Informace z jednání ZPK ze dne 05.09.2022  

 

ZPK usnesením č. 841/22 vzalo na vědomí zprávu o činnosti Výboru pro 

legislativu, bezpečnost a záchranný systém Zastupitelstva Plzeňského kraje.  

ZPK usnesením č. 852/22 vzalo na vědomí schválení poskytnutí účelově 

určených dotací RPK pro pobočné spolky spolku Sdružení hasičů Čech, Moravy 

a Slezska (SH ČMS) na zabezpečení jejich činnosti v oblasti požárního sportu, 

odborné přípravy, práce s mládeží a v oblasti preventivně výchovné takto: 

192 000 Kč pro SH ČMS - Okresní sdružení hasičů Rokycany; 147 000 Kč pro SH 

ČMS - Okresní sdružení hasičů Tachov; 111 000 Kč pro SH ČMS - Městské 

sdružení hasičů Plzeň. 

ZPK usnesením č. 852/22 schválilo poskytnutí účelově určených dotací v režimu 

podpor de minimis a uzavření veřejnoprávních smluv podle rastru uvedeného 

v příloze návrhu usnesení pro pobočné spolky spolku Sdružení hasičů Čech, 

Moravy a Slezska na zabezpečení jejich činnosti v oblasti požárního sportu, 

odborné přípravy, práce s mládeží a v oblasti preventivně výchovné takto: 

530 000 Kč pro SH ČMS - Krajské sdružení hasičů Plzeňského kraje; 334 000 Kč 

pro SH ČMS - Okresní sdružení hasičů Domažlice; 512 000 Kč pro SH ČMS - 

Okresní sdružení hasičů Klatovy; 350 000 Kč pro SH ČMS - Okresní sdružení 

hasičů Plzeň-jih; 324 000 Kč pro SH ČMS Okresní sdružení hasičů Plzeň-sever. 

ZPK usnesením č. 853/22 projednalo roční zprávu o stavu požární ochrany 

Plzeňského kraje za rok 2021, zpracovanou Hasičským záchranným sborem 

Plzeňského kraje, uvedenou v příloze návrhu usnesení, a to bez výhrad. 

ZPK usnesením č. 854/22 schválilo poskytnutí dotace na zřízení kontaktního 

místa pro komunikaci s Policií České republiky (PolPoint) ve výši 320 000 Kč 

městu Starý Plzenec a ve výši 140 000 Kč městu Město Touškov. 

ZPK usnesením č. 855/22 schválilo poskytnutí dotace ve výši 9 500 000 Kč pro 
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ČR - Hasičský záchranný sbor Plzeňského kraje na spolufinancování přestavby 

požární stanice v Sušici. 

 

Informace byly vzaty na vědomí. 
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Informace ohledně činnosti IZS a zapojení jednotlivých jeho složek a jejich 

vybavenost 

 

Jako přílohu členové Výboru obdrželi: 

 Krizové řízení - Základní informace ke krizovému řízení v Plzeňském 

kraji 

 

Předseda Výboru seznámil členy Výboru s tímto bodem místo vedoucího 

Odboru bezpečnosti a krizového řízení Ing. Radka Svobody, který nemohl být 

z pracovních důvodů přítomen. 

 

Bod byl bez připomínek. 

 

Informace byly vzaty na vědomí. 

 

4.1. Dostupnost zdravotní péče z hlediska regionů PK 

 

Jako přílohu členové Výboru obdrželi: 

 Plán plošného pokrytí území PK výjezdovými základnami 

Zdravotnické záchranné služby Plzeňského kraje (dále jen ZZS PK) 

 Příloha č. 1 - Seznam VZ na území PK 

 Příloha č. 2 - Přehled dostupných kapacit PNP v PK 

 Příloha č. 3 - Tabulka obcí s dojezdy 

 Příloha č. 4 - Mapa dopravní obslužnosti ZZS PK 

 Příloha č. 5 - Síly a prostředky ZZS na území Plzeňského kraje 

 

Diskuse:  

Ivo Grüner uvedl, že vnímá ZZS PK jako hlavní pilíř v okresech Tachov a Plzeň-

sever. Obzvlášť když nejbližší nemocnice je 60 km vzdálená. Dále poukázal na 

nedostatek ZZS v tomto okrese a podotkl, že přes zimu situace není tak 

náročná. Naopak tomu je v létě, kdy v regionu přibyde mnohonásobně více 

obyvatel. Pak je dostupnost ZZS PK mizivá. Pokračoval tvrzením, že je zásadní, 

aby ZZS PK byla vybavená a měla dostatek finančních prostředků. Ivo Grüner 

dále uvedl, že vidí problém ve stále více se rozevírajících nůžkách. Ivo Grüner se 

domnívá, že nám utíká financování záchranky. 
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Hejtman Plzeňského kraje Rudolf Špoták (dále jen hejtman) poukázal na fakt, že 

zatímco se platy zdravotnickým pracovníkům velmi pravděpodobně v příštím 

roce 2023 navýší o 10 %, dochází k výraznému růstu nákladů na energie, 

zdravotnický materiál, léky apod., tak platby zdravotních pojišťoven se v roce 

2023 pro nemocnice navýší jen o 4 %. Další věcí je, že na podzim 2021 Komise 

zdravotnictví Asociace krajů ČR v čele s doc. PeadDr. Ilonou Mauritzovou, Ph.D. 

dojednala se zdravotními pojišťovnami, že poskytnou extra finance za každý 

uskutečněný výjezd záchranným službám (celkem 1,5 mld. Kč). Pro Plzeňský kraj 

by to byl objem financí cca 90 mil. Kč. Je si toho vědom ministr, vláda, ale 

bohužel se zatím nic neděje. Takže tlak ze strany krajů na vládu zde je. 

 

Ivo Grüner: Bylo by dobré, kdybychom dokázali poskytnout finance na provoz 

ZZS PK společnými silami. 

 

Hejtman: Kraj má ze zákona povinnost provozovat 3 služby: 1) koronera, 2) 

záchytnou stanici, 3) záchrannou službu. 

 

Bc. Hana Valachovičová poukázala na problém s evidencí ukrajinských 

uprchlíků. Jakmile bez nahlášení odcestují, už nejsou dohledatelní. 

 

Hejtman vysvětlil, že kontrola je v tuto chvíli nereálná. Musely by začít kontroly 

všude v Evropě.  

 

Informace byly vzaty na vědomí. 
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Změna dotačního programu: Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů 

obcí Plzeňského kraje pro rok 2023 – Příspěvek na nákup přenosných 

motorových stříkaček 

 

Jako přílohy členové Výboru obdrželi: 

 Návrh na změnu dotačního titulu 

 Příloha k návrhu na změnu dotačního titulu  

 

Předseda Výboru seznámil přítomné se vznikem toho bodu. Ing. Svoboda, 

Michal Hausner a předseda Výboru na základě jednání minulého výboru 

projednali dne 1. srpna 2022 s brig. gen. Ing. Františkem Pavlasem, ředitel HZS 

Plzeňského kraje (dále jen gen. Pavlas), změnu dotačního programu „Podpora 

jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí Plzeňského kraje“. Z jednání vzešel 

návrh na zrušení dotace na nákup přetlakových dýchacích přístrojů a na zřízení 

nové dotace na nákup přenosných motorových stříkaček. Gen. Pavlas tento 

návrh podpořil, kdy i sám nechal připravit výše uvedenou přílohu.   
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Diskuse: 

Ivo Grüner podotkl, že by toto vybavení mělo být povinností obcí. 

 

Předseda Výboru k tomuto uvedl, že jsou si všichni aktéři, kteří projednávali 

změnu dotačních titulů, této skutečnosti vědomi, ale že chtěli obce podpořit při 

jejich rozhodování, zda mají přenosnou motorovou stříkačku pro svoji hasičskou 

jednotku koupit. Dále předseda Výboru k věci uvedl, že nejnovější stříkačky, 

které mají v majetku jednotky sboru dobrovolných hasičů obce, jsou 40 let 

a více let staré a je na čase je vyměnit. Návrh na změnu dotačních titulů 

podporuje gen. Pavlas i hejtman. Kromě tohoto předseda Výboru uvedl, že 

pokud by v následujících letech chtěl někdo požádat o dotaci na nákup 

přetlakových dýchacích přístrojů, může tak učinit v rámci dotačního titulu na 

vybavení a opravy neinvestiční povahy.  

 

Michal Hausner upřesnil, že cílem není podporovat jednotky, které nemohou 

stříkačku přesunout. Společně s gen. Pavlasem a náměstkem krajského ředitele 

pro IZS a OPŘ plk. Ing. Zdeňkem Housarem se snažili vytipovat jednotky, které 

podpořit tak, aby bylo uspokojeno co nejvíce žadatelů. Je zde pouze riziko, že 

po událostech v Hřensku půjdou ceny stříkaček nahoru.  

 

Ivo Grüner si posteskl, že zatímco se zde hledají cesty, jak pomoci hasičům, aby 

mohli i nadále chránit a pomáhat, tak nejspíš půjde investice v hodnotě 3 mld. 

do budovy, která nepřináší žádný užitek, tedy do budovy bývalých městských 

lázní.  
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Aktuální informace v oblasti zájmu VLBZS ZPK 

 

6.1 Covid-19 v Plzeňském kraji – podklady připravili Mgr. Karásek, Ing. Svoboda 

 

Obdržené přílohy: 

 Email od pana Duška z Ústav zdravotnických informací a statistiky ČR 

 01_IS_COVID19_nove_pripady_shrnuti_20220908 

 02_IS_COVID19_SOUHRN_risk_20220908 

 03_IS_COVID19_DENNI_DATA_risk_vyvoj_20220908 

 04_IS_COVID19_EPIDEMIOLOGIE_20220908 

 IS_COVID19_Nove_pripady7na100_20220908 

 IS_COVID19_Okresy_kraje_epidem_parametry_20220908 

 Nakazy_reinfekce_vakcinace-denni_data_20220908 

 Pozit_reinfekce_dle_ockovani_20220908 

 Reinfekce_20220908 
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Diskuse: 

Mgr. Karásek informoval, že v Plzni se nyní očkuje na EUC klinice, ve Fakultní 

nemocnici a v Privamedu, a že je k dispozici nový druh vakcíny proti Covid-19. 

 

6.2 KACPU (Krajské asistenční centrum pomoci Ukrajině) v Plzeňském kraji 

 

Obdržené přílohy: 

 Dopady uprchlické vlny v ČR v souvislosti s válečným konfliktem na 

Ukrajině - Analytické podklady – k 08.09.2022 

 

KACPU funguje ve dnech pondělí, středa, pátek. Dne 12.09.2022 přibylo 161 

uprchlíků (z toho 30 osob s žádostí o ubytování). Tento počet se neustále 

pomalu zvyšuje, kdy je možné, že KACPU bude v provozu i v jiné dny, než je 

tomu v současné době. 

 

Předseda Výboru informoval, že pravidelná videokonference jednání Pracovní 

skupiny pro řešení problematiky související s válečným konfliktem na Ukrajině 

proběhla 09.09.2022. Přes prázdniny tyto videokonference probíhaly každých 14 

dní. Nyní to vypadá, že se pracovní skupina bude opět scházet každý týden. 

Dále předseda Výboru podrobně seznámil členy Výboru s aktuální situací na 

KACPU.  

   

K projednávanému bodu nebyl žádný příspěvek do diskuse. 
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Různé, diskuse a závěr 

 

Bez příspěvků.  

 

Předseda Výboru poděkoval všem přítomným členům za účast a zasedání 

Výboru v 16:40 hodin ukončil. Příští zasedání Výboru se uskuteční 22.11.2022 od 

15:30 hod. 

 

Zápis byl vyhotoven dne 15.09.2022, počet stran zápisu: 7, počet příloh: 2 (neveřejné). 

 

 

 

 

Bc. Judita Soukupová 

zapisovatel 

Bc. Hana Valachovičová 

ověřovatel zápisu 

Mgr. Bc. Kamil F. Šefl 

předseda výboru 

 


